

Referat fra ordinært menighedsrådsmøde i Jersie sogn Den 4. juni 2025 kl. 19.00	side
	Formandens initialer: BAV

Mødet blev afholdt i Sognehuset, Birkevænget 40.

Tilstede:

MR: Børge A. Vestergaard, Charlotte H. Jørgensen, Heidi L. Lund, Jens Thorsen, Lisbeth Grønne, Michael Duncan-Bendix, Niels Larsen, Niels K. Nielsen, Per Pohlmann, Susanne Thorngaard.

Præster: Hanne Elisabeth Schmidt, Christina Inés Wandel.

Medarbejderrepræsentant: Esben Møller.

Sekretær: Elina Lundberg.

Afbud: Steen Ove Pedersen, Bent Ove Pedersen.

DAGSORDEN:

1.	Godkendelse af referat	1. Referat er godkendt.
2.	Godkendelse af dagsorden	2. Dagsorden er godkendt.
3.	Orientering fra a) Formanden	3. a) Info om dagens provstesyn Først skal anerkendes, at vi har et godt kirkeværge-team. Vi har kigget på fejl og mangler. <i>Præstebolig og -have:</i> gennemgået grundigt og projekter til udbedring ført til protokols. <i>Kirkerne:</i> Gennemgået tag og kirketårn og borrebi-ler, gitter i Jersie hen over gangbro hen over hvæl-ving. Spørgsmål om <i>skimmelsvamp</i> fra bygningssagkyndig blev besvaret med, det er blevet udbedret. Byg-ningssagkyndige vil vurdere dette. Næste provstesyn er om to år: 2027 MR skal selv holde syn 1 gang årligt. Synet skal føres til protokols og indsendes til provsten. • Kirke Skensved Vejkirke. MR nedlægger Kr. Skensved som vejkirke. Dvs. wc og personalehus nedlægges og skal ikke rengøres fremover.

Referat fra ordinært menighedsrådsmøde i Jersie sogn Den 4. juni 2025 kl. 19.00	side
	Formandens initialer: BAV

	• Budget for 2026 Budget for 2026 skal afleveres til november, så der er tid til at indlevere planer og ønsker fra præster, organist og aktivitetsudvalg. Deadline på ønsker efter sommerferien. • Personaleudflugt Sæt kryds i kalenderen d. 20. august • Spørgsmål til udsmykning i kirken, hvem betaler? Til bryllup og Dåb, så betaler brugerne (blomsternes værdi plus to arbejdstimer). • Konfirmand kørsel ved generalprøve. Hvorfor kører de unge ikke selv til kirken? Hanne: når konfirmandeleverne er i min varetægt, har jeg ansvaret for dem. • Kunst: Vil der være opbakning til at sponsorere en lokal kunstner til udsmykning i Jersie? Enighed om opbakning! Det kan eksempelvis ske på baggrund af aktivitetsudvalgets idé om fernisering af lokale kunstnere til de kommende minikoncerter – fx ved den første fernisering. • Oplysning: Privat gravsted sat i 1937
--	---

Referat fra ordinært menighedsrådsmøde i Jersie sogn Den 4. juni 2025 kl. 19.00	side
	Formandens initialer: BAV

	b) Kirkeværge Niels	b) • Nyt gulv i Menighedshuset Papir til orientering: egeklægulv, pris 60.000 Men er der udgifter ifm. aftagning af tæppe. Beslutning godkendt (hvis vi får tilskud til anlæg 2026). • Maling af Menighedshuset Papir til orientering. Pris: 83.000 - To tilbud? De har været indgivet tidligere. Det er allerede godkendt, så sæt det i gang. Male tilbud til 30.000. Men også elinstallationer for- nyes. Nye gulvtæpper. • Elinstallationer/i kirker har behov for udskiftning. • Demensvenlige skilte i Sognehuset Konsulent fra Solrød med forslag. Undersøgelser på- går. Kan Niels Jensen lave det? Kordegn forespørger • Behov for lydisolering i Sognehuset Er undersøgt. Kordegnkontoret er ok. Præstekon- toret har behov. Forslag til løsning: sæt billede op på væggen, pynte-gardiner, gulvtæppe under møde- bordet. Flytte cafesamling foran kontor og erstatte med en stor plante i Krukke. • Opdaget en dør, der skal udskiftes i Menighedshu- set. Ny dør skal indkøbes. • Puslebord skal laves • Oprydning af dokumenter i Sognehuset. Løsning: Flytte dokumenter med til møde lokale 4.
	c) Kontaktperson	c) • Information fra kontaktperson ved formand. • MUS afholdt med fire personaler, mangler en. Melder tilbage: God trivsel, gode ideer. • Kordegnevikaarordning er nu i orden efter positivt møde med de andre sogne: Tune, Havdrup, Solrød og Jersie.

Referat fra ordinært menighedsrådsmøde i Jersie sogn Den 4. juni 2025 kl. 19.00	side
	Formandens initialer: BAV

d) Kasserer	d) • 1. Kvartalsregnskab godkendt. • Regnskabs opdatering. Der er unøjagtigheder i kategorier. Møde d. 17.juni. med afklaring. • Driftsbudget 2026. Drift: ønsker fra <i>præster</i>: Danner sidste år præcedens for næste års budget? Det har det gjort hidtil, men det skal vi ændre. Men – det ændres ved <i>provstiskyen</i>. Det skal udlignes mellem provstiets sogne. Det drejer sig om driftsmidler, ikke anlægsmidler. <i>Personale</i>: fx underviser, kapellan eller kirke/kultur-medarbejder til undervisning. <i>Kirkegårds-personale</i>? Vi har en ny i sigte (flex-job-ber) til Kr. Skensved. • Anlægsbudget 2026 Planer og ønsker udbedes – som allerede drøftet tidligere. <i>Ønske til kr. Skensved</i> Jens: Ønske: Er der et el-orgel til kr. Skensved. Jens: udendørs borde og bænke ønskes: begrundelse: ift. biodiversitet og det inviterer til folkeligt brug. Dette kræver også Skraldespand og toilet. Undersøge pris. Fx i samarbejde med kommune. Jens Thorsen går videre med dette. • <i>Ønsker til nye kirkelige tiltag.</i> Aktivitetsmøder i gang: vi er ved at planlægge og arrangere. • HUSK: Provstivalg d. 4. september Provstiudvalg fra 9 sogne. Antal i udvalg: 5 personer. MR-medlemmer kan stemme (10 stemmer). Hvem stiller op fra Jersie?
-------------	--

Referat fra ordinært menighedsrådsmøde i Jersie sogn Den 4. juni 2025 kl. 19.00	side
	Formandens initialer: BAV

	e) Præster f) Medarbejderrepræsentant g) Jens Thorsen	e) • Konfirmander og tilmelding Planlagt møde med Solrød mhp. finde løsning på utidssvarende tilmeldingsprocedurer. Løsningsforslag: evt. fælles tilmelding. Evt. foldere med info direkte på skoler fra de forskellige sogne (gøre brug af en tidligere folder?). • Mange bisættelser – i stigning. Så alle er udkørte f) • Nye medarbejdere Der er blevet taget godt imod de nye medarbejdere. g) • AI billeder fra Kr. Skensved Løsning på det faldende medlemstal i kirken tilbyde nye aktiviteter, for at tiltrække nogle af de mennesker. Information om AI billeder: fjerne stolerække eller lave flytbare bænke. Det virker næsten umuligt at kunne gennemføre, vi får måske ikke lov. Måske flytte to bænke. Prøv at besøg yoga.
4.	Orientering fra udvalgene a. Kirkegårdsudvalg	4. a. Information fra møde • Drøfter små ting. Fx Problemer med nødknap. • I gang med at <i>digitalisere</i> planer over kirkegård. • Det kniber med <i>plads</i> i Jersie. Kan vi udvide og købe jord (Anlægsønske). • <i>Gravsteder</i> - misvedligeholdelse. Breve er sendt ud. • Parkering ved sognehuset -pladsmangel Løsning: kan pladser markeres til bedre parkeringspraksis. <i>1.sal i Menighedshuset</i> skal ikke anvendes til bolig, men til personale. <i>Affald</i>: vi skal begynde at sortere. Undersøgelser pågår.

Referat fra ordinært menighedsrådsmøde i Jersie sogn Den 4. juni 2025 kl. 19.00	side
	Formandens initialer: BAV

	b. Økonomiudvalg c. Aktivitetsudvalg	b. Intet at melde. c. Information fra møde. Vi har drøftet formål (hvad vil vi og med hvem) og målgrupper for nuværende arrangementer og aktiviteter for demente, babyer, børn. Planlægning af aktivitet og arrangementer pågår. Gerne flere deltagere fra MR: Michael skal deltage. Godkendt. Foreløbig er flg. planlagt. Minikoncerter med første koncert 15. august. Høstgudstjeneste d. 14. september, der slås sammen med fejring af Christinas De dødes uge i uge 44 (Allehelgen). 2 projekter/støttet af provsti: babybarok, musikgudstjeneste. Tema ved mandagsnærvær og torsdagsmeditation.
4.	EVENTUELT Flytte datoer for Menighedsrådsmøder.	Flytte MR-møder fra først i måneden til efter d. 15. i måneden – og med mødestart kl. 18:00 Kordegner laver og udsender plan med datoer.